
   
 

29. november 2017 
 
I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut vedr. teleområdet herunder søkablet:  
 
1. Under samme besvarelse i §37 nr. 227 spørgsmål 3 refereres til, at drift af søkabler ikke altid har været 
en investeringssucces. Gælder det også Greenland Connect? Og betyder det, at det er en fejlinvestering 
eller er det måske fordi det grønlandske samfunds vigtigste investering, simpelthen administreres med 
komplet inkompetence? 
 
a. Hvilke andre eksempler refererer Tele Post til når de siger, at søkabler ikke altid har været en 
investeringssucces? 
b. Der står endvidere, at Greenland Connect ikke kan være konkurrencedygtig på de vigtigste ruter 
mellem Vesteuropa og det nordøstlige USA. Hvilke fakta baserer denne konklusion sig på? 
c. Yderligere vil vi gerne se faktuelle data for postulaterne om hvordan man når til den konklusion 
omkring ruter mellem Skandinavien og særligt Island. 
d. Samtidig vil vi gerne se de beregninger over økonomiske konsekvenser for investeringer, der vil kræves 
for, at der kan indgås langsigtede forpligtende lejeaftaler med partnere i Island og Newfoundland. 
e. Set i lyset af den katastrofale mangel på kapacitetstræk af Greenland Connect, er det da 
Naalakkersuisuts opfattelse, at det er nødvendigt og i skatteydernes bedste interesse, at det er Tele Post 
der indgår disse langsigtede forpligtende lejeaftaler med partnere i Island samt Newfoundland - og ikke 
f.eks. i form af et særskilt samfundsejet selskab, der ejer Greenland Connect? 
 (Medlem af Inatsisartut Randi Vestergaard Evaldsen, Demokraterne) 
 
 
Begrundelse 
Det var et noget overraskende svar, som Demokraternes Inatsisartutgruppe fik på vores spørgsmål nummer 
2017-246. 
 
Naalakkersuisut kunne åbenbart ikke overskue spørgsmålene, fordi de var stillet af en hel 
Inatsisartutgruppe og fordi der var relativt mange. 
 
Flinke som vi er, så vil Demokraterne gerne hjælpe Naalakkersuisut. Derfor er det nu kun 
Inatsisartutmedlem Randi Vestergaard Evaldsen, der stiller spørgsmålene, og så har vi delt spørgsmålene 
op. Disse tiltag kan forhåbentlig hjælpe Naalakkersuisut til at overskue sit arbejde. 
 
Vi håber hermed, at Naalakkersuisut ser sig i stand til at besvare spørgsmålene sådan som de er forpligtiget 
til. 
 
Nedenfor følger vores begrundelse til spørgsmål nummer 2017-246: 
 
Demokraterne har modtaget Naalakkersuisuts svar på vores spørgsmål nummer 227, der blandt andet 
handlede om kapacitetstræk på søkablet ”Greenland Connect”.  
 
Svarene fra Naalakkersuisut rejser en række nye spørgsmål blandt andet på grund af mangelfulde faktuelle 
data i svarene fra Naalakkersuisut. 



   
 

 
Vi er derfor nødt til at bede Naalakkersuisut om svar på ovenstående spørgsmål, og skal derudover henvise 
til vores begrundelse i spørgsmål nummer 2017/227. 
 
Spørgsmålene bedes besvaret inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


